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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

 

ZÁPIS ze 7. jednání 

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konaného dne 16. 1. 2024 v 15:00 hod. 

Operační středisko krizového řízení, místnost č. 407, Nová radnice, Mariánské náměstí 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Jiří Ptáček, Ondřej Buršík, Mgr. Karel Hanzlík, Ing. Jan Hora, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, MUDr. Tomáš 

Kaštovský, Stanislav Šimek, Miloslav Ondra, JUDr. Markéta Štalmachová  

Omluveni: Mgr. Jiří Knitl, RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Mgr. Martin Pacovský  

Hosté: Ing. Martin Kubelka, Ph.D. - ředitel Magistrátu hl. m. Prahy, Zdeněk Ševčík - pověřený vedením oddělení 
fyzické a objektové bezpečnosti, Ing. Lukáš Stránský - ředitel SLU MHMP, Mgr. Ludvík Klema - náměstek 
ředitele MP HMP pro výkon služby, brig. gen. Mgr. Petr Matějček - ředitel Krajského ředitelství Policie hl. 
m. Prahy, Mgr. Zdeněk Křivánek, DiS., MHA - náměstek ředitele sekce NLZP, brig. gen. Ing. Luděk Prudil, 
ředitel HZS HMP, Mgr. Josef Macháček - poradce primátora   

Jednání řídil: Jiří Ptáček - předseda Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP      

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Informace ředitele Magistrátu k objektové bezpečnosti v rámci Magistrátu 

4. Tisky do Zastupitelstva HMP a do Rady HMP 

5. Schválená usnesení Rady HMP na vědomí 

6. Zprávy o činnosti MP HMP za měsíc listopad a prosinec 2023 

7. Zprávy o činnosti KŘ Policie HMP za listopad a prosinec 2023 

8. Zprávy o činnosti ZZS HMP za listopad a prosinec 2023 

9. Zprávy o činnosti HZS HMP za listopad a prosinec 2023 

10. Zprávy o činnosti SS HMP za listopad a prosinec 2023 

11. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda výboru Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP. 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen přítomnými členy výboru. 
                                                                          přijato (6 - 0 - 0) 
 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru Mgr. Karel Hanzlík. 
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V 15:08 přišel člen výboru Hora. 

3. Informace ředitele Magistrátu k objektové bezpečnosti v rámci Magistrátu 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Martin Kubelka, Ph.D., ředitel Magistrátu. Ředitel Kubelka sdělil, že se již 
delší dobu na objektech Magistrátu potýkají s bezpečnostními incidenty týkající se agresivity klientů vůči 
zaměstnancům Magistrátu. Situace se v tomto bohužel nelepší. Je připraven materiál zahrnující dílčí bezpečnostní 
opatření týkající se zejména objektu Nové Radnice. Ostatní objekty Magistrátu již mají zavedena určitá režimová 
opatření (vrátnice, kontrolovaný režim vstupu osob atd.), která jsou běžná v jiných veřejných institucích. Je snaha 
vyvážit bezpečnost a otevřenost, jelikož v objektu Nové Radnice sídlí politická reprezentace Prahy. 
 Dále pokračovala JUDr. Markéta Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti Magistrátu. Sdělila, že v návaznosti na 
střelbu na FF UK, byla ihned 21.12.2023 přijata určitá opatření (vstup pro zaměstnance pouze na karty). Dále budou 
pokračovat opatřeními, která vyžadují i stavební úpravy. Ty realizuje odbor služeb Magistrátu. Hlavním kritériem je 
oddělení prostor kanceláří od prostor přístupným veřejnosti. Bude samozřejmě zachován přístup klientů do PPF 
banky a podatelny. V  určitém režimu bude zpřístupněn i paternoster, jelikož je velice vyhledávaný turisty. Dále 
ředitelka Štalmachová seznamovala přítomné s konkrétními opatřeními. Pro třetí osoby bude umožněn kontrolovaný 
vstup, což znamená, že na vrátnici bude tato osoba zapsaná, včetně důvodu návštěvy. Pro účely jednání komisí, 
výborů, pracovních skupin a dalších bude sloužit formulář pro vstup osob bez ID karty. Tento formulář, spolu se 
jmény účastníků, bude mít předem k dispozici zaměstnanec ostrahy. Jako klíčové vnímá, že v případě nutnosti 
evakuace, bude přesná evidence osob bez ID karty v rámci objektu, a také jako nástroj k předcházení bezpečnostních 
incidentů. Část opatření se již realizuje, část bude hotova do konce ledna a další pak závisí na dodávkách technologií 
apod., což vychází na jarní měsíce. Zopakovala, že dřívější stav z hlediska bezpečnosti objektu Nové Radnice byl 
negativně hodnocen složkami IZS i externím auditem.  
Dále dostal slovo Ing. Lukáš Stránský, ředitel odboru služeb. Více rozvedl opatření, která vyžadují stavební úpravy a 
závisí na nákupu bezpečnostních technologií.  
Dále pokračoval ředitel Kubelka. Dotkl se tématu paternosteru. Bude zpřístupněn pro osoby s průvodcem (Prague 
City Tourism) a k rezervaci bude sloužit objednávkový systém. Taková je obvyklá praxe i v jiných evropských hlavních 
městech. Samozřejmě očekává, že celý tento systém se může v čase vyvíjet a mohou přijít dílčí změny, zlepšení atd. 
 
Dále proběhla diskuze.  
Člen výboru Hora vznesl dotaz týkající se možného nasazení bezpečnostních technologií (rám/rentgen) a splnění 
zákonných podmínek a personálního zajištění k obsluze. Bylo mu sděleno, že v případě nasazení těchto technologií 
budou samozřejmě všechny zákonné náležitosti splněny. Zatím je to v režimu návrhu. 
 
Člen výboru Ondra poděkoval za již učiněné kroky k posílení bezpečnosti. Opět zopakoval, že je to nutnost z hlediska 
zhoršující se bezpečnostní situaci v Evropě a ve světě. A také upozornil, že by více informoval veřejnost o zavedených 
opatření. 
 
Člen výboru Šimek sdělil, že tento materiál podporují. Mělo by se to promítnout i na jednotlivé radnice MČ. Vznesl 
dotaz, zda se uvažuje o kartách pro návštěvy. Bylo mu odpovězeno, že celý zavedený systém se bude v čase vyvíjet. 
Nyní k tomuto účelu bude sloužit formulář pro osob bez ID karet. Do budoucna je možné, že karty budou zavedeny. 
 
Člen výboru Buršík zavedení karet vnímá jako racionální opatření, které funguje v jiných veřejných institucích. 
 
Člen výboru Kaštovský vítá tato opatření. Nejedná se o uzavření objektu, ale o evidenci osob, které nejsou zařazeny v 
organizační struktuře Magistrátu. Jedná se o krok správným směrem. 
 
Člen výboru Hanzlík také vyslovil podporu tomuto materiálu a sám se zmínil o incidentu, který proběhl u nich na 
radnici. 
 
Předseda Ptáček reagoval s tím, že by se měl klást důraz na kvalitní zaměstnance na recepci, kteří reprezentují 
Magistrát a zároveň dokázal řešit adekvátně bezpečnost. Ředitel Kubelka k tomuto sdělil, že došlo k navýšení 
finančního ohodnocení zaměstnanců ostrahy, tak aby bylo možné přijímat kvalitnější uchazeče.  
 
Usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP bere na vědomí materiál týkající se objektové bezpečnosti v 
rámci Magistrátu. 
             (7-0-0) 
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4. Tisky do Zastupitelstva HMP a do Rady HMP 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl předseda Ptáček. Dále se k tisku Z - 10912 vyjádřila ředitelka Štalmachová, s 
tím, že se jedná o technický tisk a v Radě HMP byl již na podzim, a až nyní je zařazen na Zastupitelstvo HMP. Člen 
výboru Hanzlík doplnil, že dojde k převodu pozemku na MČ Praha - Dubeč a tím i ke změně zřizovací listiny SS HMP. 

Usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP bere na vědomí tisk Z - 10912 k návrhu obecně závazné 
vyhlášky, kterou se mění obecně závazná vyhláška č. 55/2000 Sb. hl. m. Prahy, kterou se vydává Statut hlavního 
města Prahy, ve znění pozdějších předpisů, svěření správy věcí z vlastnictví hlavního města Prahy městské části Praha 
- Dubeč (pozemek v k. ú. Dubeč) a k návrhu změny zřizovací listiny příspěvkové organizace hlavního města Prahy 
Správa služeb hlavního města Prahy. 

(7-0-0) 

5. Schválená usnesení Rady HMP na vědomí 

Bez příspěvku. 

 

6. Zprávy o činnosti MP HMP za měsíc listopad a prosinec 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Ludvík Klema, náměstek ředitele MP HMP pro výkon služby. Informoval, 
že vývoj v přestupcích za listopad a prosinec 2023 se nijak nevymykal. Vše probíhalo standardně. Dále požádal o 
případné dotazy. Člen výboru Šimek vyzdvihl spolupráci s MP HMP na Praze 10. Jsou s nimi velice spokojeni. 

 

V 16:03 přišel člen výboru Hrubčík. 

7. Zprávy o činnosti KŘ Policie HMP za listopad a prosinec 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Mgr. Petr Matějček, ředitel KŘ Policie HMP. V souvislosti s incidentem 
na FF UK nyní na denní bázi řeší případy vyhrožování. Všechny tyto incidenty se musí prověřovat. Je potřeba, aby 
mediální ruch kolem případu z prosince, pomalu ustal. 
 
Diskuze: 
 
předseda Ptáček - vznesl dotaz, zda mají pro představitele hl. m. Prahy nějaký pohled do budoucnosti v souvislosti 
s útokem na FF UK. Dále se na něj obrací celá řada lidí s nabídkou prezentace bezpečnostních technologií (např. 
systémy na detekci střelby) a chtěl by znát názor zástupce PČR. 
 
ředitel Matějček - reagoval s tím, že je potřeba, aby se každý subjekt postaral o bezpečnost svého objektu. Není v 
silách PČR ochránit veškeré měkké cíle. Bude potřeba se zamyslet nad stávajícími bezpečnostními opatřeními. 
Samozřejmě všechna opatření jsou o financích, ale jsou oblasti, na která je možné reagovat celkem rychle např. 
zpohotovení (školení) zaměstnanců ostrahy. K detekci střelby sdělil, že ji nedoporučuje. Bude to zatěžovat PČR z 
důvodu planých poplachů a incidenty se střelnou zbraní se dějí v jednotkách případů. Také bude potřeba ještě užší 
spolupráce se složkami IZS.  
 
V další části odpovídal na dotazy členů výboru týkající se střelby na FF UK. Jako klíčové vnímá realizaci pravidelných 
cvičení složek IZS. V praxi své poznatky zasahující policisté ze cvičení využili. 
 
ředitel Prudil - doplnil, že na mimořádnou událost typu Aktivní střelec je zpracována karta typové činnosti, podle 
které se postupuje. Myslí si, že po této události se do karty budou doplňovat určité detaily. V rámci celého procesu 
se na určité kroky připravovali dopředu, jelikož predikovali, že se po HZS HMP budou určité požadavky vyžadovat. 
Vyjádřil se i k systémům detekce střelby. Jako příklad uvedl EPS, na kterou je připojeno přes 800 objektů v Praze. Je 
generováno cca 1000 planých poplachů ročně. Navíc je potřeba vyřešit provozní věci, např. dokumentace objektu, 
režim vstupu v mimopracovní dobu atd. Jedná se o složitou a nákladnou záležitost a je třeba zvážit, zda to má smysl, 
Detekce jakéhokoliv druhu funguje na stejném principu a plané poplachy jsou opravdu četné. 
 
člen výboru Hrubčík - vznesl dotaz, jaký je vývoj v oblasti personální u KŘ Policie HMP. 
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ředitel Matějček - odpověděl, že tato oblast je řešena prostřednictvím náboru, kdy v loňském roce nastoupilo na 240 
policistů, nicméně také podobný počet odešel. Mladí policisté samozřejmě musí absolvovat školu a naučit se vše, což 
také trvá určitou dobu. Stále stejný problém je finanční ohodnocení. 
 
předseda Ptáček - doplnil, že nejen finanční ohodnocení je problémem, ale i určité zklamání z nedocenění samotné 
práce. 

 

8. Zprávy o činnosti ZZS HMP za listopad a prosinec 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Zdeněk Křivánek, DiS., MHA, náměstek ředitele sekce NLZP. Okomentoval 
střelbu na FF UK z pohledu ZZS HMP. Po sériích volání na tísňovou linku, byl okamžitě aktivován traumatologický 
plán a nemocnice byly v pohotovosti. Celkově na místě ošetřili 26 pacientů. Byla nasazena technika pro mimořádné 
události - Golem a Fenix. Byly aktivovány i soukromé dopravní subjekty a ZZS SCK. Záchranáři zůstali v bezpečné zóně 
a vyzdvihl fakt, že policisté velmi kvalitně ošetřili zraněné. Klíčová bylo také roztřídění pacientů. Bylo nasazeno více 
jak 100 zdravotníků. Díky pravidelným cvičením, které se složkami IZS realizují, tak zafungovalo vše.  

 

9. Zprávy o činnosti HZS HMP za listopad a prosinec 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu brig. gen. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Sdělil, že hasiči v tomto případě fungovali 
jako pomocná síla např. při transportu zraněných. Podařilo se soustředit velký tým interventů posttraumatické péče 
a psychologů. Na místě  pomáhali zejména evakuovaným z budovy FF UK. Opravdu rychle byly soustředěny 
požadované síly a prostředky. Upozornil, že systémově se bude potřeba zajímat o správné nastavení informační 
linky. Samotný zásah vnímá jako profesionálně zvládnutý. Úkony, které se nacvičují, byly správně zrealizovány. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hrubčík - vznesl dotaz, zda by byli takto schopni zasáhnout, pokud by to stalo na okraji Prahy. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že ano. Dojezdové časy by byly samozřejmě delší. 
 
Usnesení: 
Členové Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP vyjadřují poděkování všem orgánům IZS a Městské 
policie za profesionální zásah dne 21. prosince 2023 na Filozofické fakultě Univerzity Karlovy. Díky profesionalitě, 
osobnímu nasazení a odvaze zasahujících došlo k záchraně mnoha životů. Členové výboru vyjadřují upřímnou 
soustrast všem pozůstalým. 

(8-0-0) 
 
 
K návrhu usnesení měl připomínku člen výboru Hrubčík. Chtěl, aby zaznělo, že Výbor podporuje navýšení 
personálního stavu u složek IZS a MP HMP. 

 

10. Zprávy o činnosti SS HMP za listopad a prosinec 2023 

Bez příspěvku. 

 

11. Různé a závěr 

Předseda Ptáček všem poděkoval za účast a ukončil jednání v 17:00 hod. 
 
 

 

 



 

TED 8.5.1.3 Strana 5 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Karel Hanzlík, člen Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Jiří Ptáček 
předseda Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
tajemnice Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
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